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Den 14.  januar 2022 

 

Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

Christiansborg 

1240 København K 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 375 (Alm. del), som Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

har stillet til ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri den 22. december 2021. Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Anne Honoré Østergaard (V). 

 

Spørgsmål nr. 375 (Alm. del) fra Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg 

”En ny undersøgelse fra Københavns universitet viser, at klimamærkninger vil have en tydelig effekt på 

forbrugeren. Hvad er ministerens holdning til indførslen af obligatoriske klimamærkninger på alle fø-

devarer?” 

Svar 

Mange virksomheder vil gerne levere klimavenlige fødevarer, og mange forbrugere ønsker at træffe bæ-

redygtige valg. Det skal vi værne om og fremme. Derfor undersøger Ministeriet for Fødevarer, Landbrug 

og Fiskeri mulighederne for et frivilligt, statsligt klimamærke for fødevarer. 

 

Efter ministeriets vurdering er det ikke muligt at indføre et nationalt, obligatorisk klimamærke for fø-

devarer, da regulering af mærkning af fødevarer er harmoniseret af EU.  

 

Jeg ser gerne, at vi i fremtiden får fælles EU-klimamærkning af fødevarer. I EU-Kommissionens jord til 

bord-strategi er det fastlagt, at Kommissionen vil undersøge mulighederne for harmoniserede frivillige 

grønne anprisninger og skabe en ramme for bæredygtighedsmærkning, som omfatter de ernæringsmæs-

sige, klimamæssige, miljømæssige og sociale aspekter af fødevareproduktionen. Kommissionens forslag 

til en ramme for bæredygtighedsmærkning forventes fremsat i løbet af 2024. 
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